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تعلیق مجوز امنیتی 

دیدار با رئیس دولت اصلاحات

فعلا مشکلی نداریم

نشانه های یک انتخاب

جدی هستیم

فرمول جدید وزارت راه 

افزایش دهند

خواستار همکاری هستیم

شایعه مربوط به طبری

اخبار ویژه ...

شــبکه خبری سی ان ان به انتشار جزئیاتی در مورد تعلیق مجوز نماینده 
آمریکا در امور ایران از سوی دولت این کشور پرداخت.ر ابرت مالی نماینده ویژه 
آمریکا در امور ایران روز پنجشنبه به وقت محلی در گفتگو با شبکه خبری سی ان 
ان آمریکا تایید کرد که به دلیل تحقیقات و بازرسی از دسترسی های امنیتی اش در 
مرخصی به سر می برد. رابرت مالی امیدوار است که تحقیقات درباره عملکرد او 
در قبال اسناد و محتوای طبقه  بندی شده با سرعت و به دلخواه او به پایان برسد. 
نماینده ویژه آمریکا در امور ایران در گفتگو با شبکه سی ان ان آمریکا گفت: "به 
من اطلاع داده شده است که دسترسی امنیتی من در حال بررسی است. اطلاعات 
بیشتری در اختیار من گذاشته نشده، اما انتظار دارم که تحقیقات به زودی و به 
نحو مطلوب حل و فصل شود. در ضمن، من در مرخصی هستم. "سی ان ان نیز 
اعلام کرد که منابع متعدد به این رسانه گفته اند رابرت مالی، فرستاده ویژه آمریکا 
در امور ایران، بدون دستمزد به مرخصی سپرده شده است، این امر پس از تعلیق 

مجوز امنیتی وی در اوایل سال جاری انجام شده است.

در پی انتخاب آذر منصوری به ریاست جبهه اصلاحات، وی به دیدار 
سید محمد خاتمی رفت و با رئیس جمهور اسبق کشور دیدار و گفتگو کرد. 
در این دیدار، سید محمد خاتمی ضمن تاکید بر صلاحیت ها و توانایی های 
آذر منصوری گفت: جبهه اصلاحات مســتقل اســت و قدرت و توان آن به 
قدرت و ظرفیت های اعضای آن اســت. در این موقعیت حساس مسئولان 
این جبهه باید در درجه اول خود را متعلق به جبهه و در خدمت آن بدانند و 
همت خود را صرف انســجام آن کنند و در عین حال از نظرات کارشناسان 

معتبر بیرون از جبهه نیز بهره بگیرند. 

وزیر کشــور گفت: در آینده نزدیک بخشــی از وظایف ایمنی مرزی 
را ســامانه های هوشــمند بر عهده خواهند گرفت. احمد وحیدی با اشاره به 
برقراری امنیت در تمامی مرز های کشور به خصوص مرز های شرقی افزود: 
به طور حتم از هرگونه تجهیزات نرم افزاری و ســخت افزاری برای توســعه 
امنیت مرزی استقبال خواهیم کرد. وی با تاکید بر اینکه ثبات در مرز های شرقی 
کشور برقرار است، گفت: وضعیت مرز های مشترک با افغانستان در آرامش 

است و فعلا با طالبان مشکلی نداریم و مرتبا صحبت می شود.

محمد کاظم انبارلویی عضو شــورای مرکزی حزب موتلفه در واکنش به 
انتخاب »آذر منصوری« به عنوان رئیس جبهه اصلاحات، گفت: ما با یک تعریفی 
از اصلاحات روبرو هســتیم که نماد آن انتخاب منصوری است. اصلاحات به 
تدبیر جماعتی که او را به عنوان رئیس جبهه اصلاحات انتخاب کردند به معنای 
نفرت آفرینی در داخل، علیه جریان انقلاب اسلامی و حرکت خط ضد انقلاب 
در خارج اســت.  وی تصریح کرد: مفهوم این انتخاب، ذلت در برابر قدرت ها، 
نفی شعار »هیهات من الذله«، پشت کردن به مبانی است که ما در زمان حاکمیت 
اصلاحات با آن مواجه بودیم. وی تصریح کرد: البته ما با جریانی از اصلاحات 
در ایران رو به رو هستیم که صادق هستند، به انقلاب، نظام و رهبری معتقدند، به 

دنبال حاکمیت اسلام هستند و از نوامیس ملت نیز دفاع می کنند.  

محمدعلی زلفی گل وزیر علوم، تحقیقات و فناوری در خصوص وظایفی 
که از سوی شورای عالی انقلاب فرهنگی در حوزه عفاف و حجاب برای وزارت 
علوم در نظر گرفته شــده، گفت: وزارت علوم به مصوبه شورای عالی انقلاب 
فرهنگی درباره عفاف و حجاب و همچنین اجرای موارد قانونی در این حوزه که 
برای دانشگاه ها وجود دارد اهتمام جدی دارد. وی همچنین گفت: هر محیطی 
یک سری قواعد و مقررات خاص خودش را دارد که باید رعایت شود و طبیعی 
است که در دانشگاهها هم قواعد و مقرراتی وجود دارد و چنانچه رعایت نشود 

ساز و کار قانونی برخورد با رفتارهایی که قانونی نیست هم دیده شده است.

علی عسکری با یادآوری اینکه در نهضت ملی مسکن به دلیل قیمت تمام 
شــده، قراردادها و مناقصات مربوطه با کُندی پیش می رفت، یادآور شد: برای 
حل این مشکل وزارت راه و شهرسازی به فرمول بندی جدیدی رسیده و گویا 
آن را ابلاغ کرده است. وی ادامه داد: با این فرمول، تحرک جدیدی در قراردادها 
ایجاد می شــود و پیمانکاران را به انجام کار جدید ترغیب می کند. سرپرست 
بانک مســکن در خصوص جزئیات فرمول جدید گفت: قرار شده وزارت راه 
وشهرســازی جزئیات را ابلاغ کند که بر اساس آن قیمت ساخت 4.5 میلیون 
تومانی ساخت واحدهای نهضت ملی مسکن افزایش می یابد. عسکری تصریح 
کرد: واقعیت این است که نمی توان با 4.5 میلیون تومان واحدها را ساخت و در 

فرمول جدید قیمت ساخت بیش از 6.5 میلیون تومان خواهد شد. 

حسینعلی حاجی دلیگانی عضو کمیسیون قضایی مجلس شورای اسلامی 
با اشاره به قرآن سوزی در سوئد گفت: مسلمانان باید با واکنش جدی خود هزینه 
این کار را برای مرتکبین آن بالا ببرند تا دیگر کســی جرات چنین بی حرمتی را 
نداشته باشد. وی افزود: سازمان کنفرانس اسلامی باید نسبت به این بی حرمتی و 
بی احترامی به مقدسات مسلمانان واکنش جدی نشان دهد و دولت های مسلمان 
نیز باید نســبت به این مسئله ورود جدی داشته باشند. عضو کمیسیون قضایی 
مجلس اظهار کرد: قرآن سوزی و بی احترامی به مقدسات مسلمانان در کشورهای 
اروپایی همچون سوئد نشان دهنده آن است که شعار حقوق بشر در این کشورها 
دروغی بیش نیست و حقوق بشر به عنوان ابزاری در دست آن ها برای پیش برد 

اهدافشان است.

رافائل گروســی، مدیر کل آژانس بین المللی انرژی اتمی در مصاحبه ای با 
فرانس 24 خواســتار همکاری ایران با این نهاد بین المللی شد.  گروسی در این 
مصاحبه ادعای مجری برنامه مبنی بر اینکه توافق ایران و آژانس کارآمد نبوده را رد 
کرد اما گفت که همکاری های میان ایران و آژانس در سطح و سرعت مورد پسند 
او پیش نرفته است. گروسی گفت: »من با قضاوت شما مبنی بر اینکه ]توافق ایران 
و آژانس[ کارساز نیست موافق نیستم.  فکر نمی کنم که آن توافق کارکردش در 
سطح و سرعتی باشد که من دوست دارم شاهد آن باشم.« وی اضافه کرد: »چیزی 
که بر سر آن توافق کردیم این بود که ایران با آژانس در زمینه محدودسازی برخی 
از فعالیت هایش همکاری کند و به ما اجازه بدهد تجهیزات نظارتی بیشتری داشته 
باشیم.« او در ادامه گفت: »ما توانسته ایم بعضی از این کارها را انجام دهیم اما نه 
همه آنها را.  ایران دارد به فعالیت های غنی سازی اش ادامه می دهد و البته این مایه 

نگرانی است.«

حمید رسایی به شایعات مربوط به تبرئه اکبر طبری واکنش نشان داد. حمید 
رسایی در توییت نوشت: مرکز اطلاع رسانی قوه قضایه می گوید اکبر طبری منتظر 
اعاده دادرسی است. یعنی شاید تبرئه شود. دراین صورت اقتضای عدالت محاکمه 
مسوولان قضایی وقت )رییسی، اژه ای( است. چطور ممکنه کسی به آن شکل 
محکوم و الان تبرئه شود! در صورت تبرئه طبری یکی از دو رییس قوه  قضاییه 

ظلم کرده و باید حساب پس دهد. 

سیاسی

 

سرویس سیاســی - معاون حقوقی رئیس 
جمهور ضمن بررســی فرصت هــا و چالش های 
انتخابات تناســبی تاکید کرد: در شهرهای بزرگ 
که تعداد کرســی های مجلس زیاد است اقتضای 
عدالت انتخاباتی، تناســبی بودن انتخابات است. 
امــا اینکه آیا بــرای برگزاری انتخابات تناســبی، 
زیرســاخت های مناسب وجود دارد و متولیان امر 
انتخابات، اشراف لازم را به این گونه انتخابات پیدا 
کرده اند و در این فرصت باقیمانده، امکان آموزش 
کلیه مجریان و ناظران انتخابات وجود دارد، بحث 
مجزایــی را می طلبد. محمد دهقان معاون حقوقی 
رئیس جمهــور، درباره موضوع تناســبی شــدن 
انتخابــات گفت: در دنیا 2 دســته رژیم  انتخاباتی 
اصلــی وجود دارد که درصــدی از آنها اکثریتی و 

بخش دیگری هم تناسبی است.
وی بــا بیان اینکه هدف تمــام این نظامات، 
حاکمیت عدالت انتخاباتی است، ادامه داد: رژیم های 
انتخاباتی این هدف را دنبال می کنند که همه گروه ها، 
مجموعه ها، احزاب و تفکرات کشور به جای این که 

نظرات و مطالباتشان را در خیابان ها فریاد بزنند، در 
پارلمان و مجلس نماینده داشــته باشند و در آنجا 
نمایندگان، خواســته ها و تفکرات مردم را مطرح 
کنند. معاون حقوقی رئیس جمهور افزود: بر همین 
اساس، هر جا که حوزه انتخابیه کوچک باشد عدالت 
انتخاباتی اقتضا می کند رژیم انتخاباتی اکثریتی بوده 
و رأی اکثریــت ملاک انتخاب قــرار گیرد. یعنی 
هرکسی رای بیشتری کسب کرد، وارد مجلس شود. 
طبیعتا در چنین مواردی موضوعی به نام انتخابات 
تناســبی معنا ندارد.  دهقــان با بیان اینکه در جایی 
مثل تهران که حوزه انتخابیه بزرگی است، موضوع 
متفاوت و محل بحث و اختلاف است، توضیح داد: 
از ابتدای تصویب قانون انتخابات مجلس شورای 
اسلامی این تفکیک ها صورت نگرفته است و تنها 
یک رژیم ثابت ساده به عنوان رژیم اکثریتی انتخاب 
شده است. بدان معنا که چه برای یک حوزه انتخابیه 
کــه یک نماینده دارد و چه برای حوزه  انتخاباتی با 
۳۰ نماینده، رژیم انتخابات یکســان که همان نظام 
اکثریتی است، برقرار شده است.وی توضیح داد: این 
شرایط سبب می شود در حوزه های انتخاباتی بزرگ، 
فهرســت احزاب و گروه هایی که رأی اکثریت را 
کسب نکرده اند، هیچ نماینده ای در پارلمان نداشته 
باشند، در حالی که اگر رژیم انتخابات تناسبی حاکم 
باشــد، فهرستی که موفق به کســب 5۰ درصد آرا 
حوزه انتخابیه شده است 5۰ درصد کرسی ها را در 
اختیار می گیرد و فهرســتی که مثلًا ۳۰ درصد آرا را 
کســب کرده، ۳۰ درصد کرسی ها را به دست آورد 
که این با عدالت انتخاباتی سازگارتر است. معاون 
حقوقــی رئیس جمهور تصریح کرد: اما باید به این 

نکته توجه داشت که در کشور ما که مردم در طول 
سال ها به برگزاری انتخابات به رژیم اکثریتی عادت 
کرده انــد، با تغییر نظام انتخاباتی چه اتفاقی خواهد 
افتاد. این موضوع نیازمند توجه به برخی ملاحظات 
است.  دهقان ادامه داد: به لحاظ اصولی باید هنگام 
نگارش و تصویب قانون انتخابات، برای شهرهای 
بزرگ رژیم تناسبی در نظر گرفته می شد اما اکنون 
که بعد از گذشت 4۰ سال تصمیم به اصلاح قانون 
گرفته شده، باید این موضوع مهم، با دقت و آموزش 
بیشــتری رنگ اجرا به خود بگیــرد و کارگزاران و 
متولیــان انتخابات باید به طــور کامل بر موضوع 
مسلط شــوند. همچنین با توجه به اینکه در اینجا 
نقش احزاب پررنگ تر از گذشته است این موضوع 
عملکرد مســئولانه بیشتر و فراهم کردن مقدماتی 
را از ســوی احزاب طلب می کند.وی با بیان اینکه 
حاکمیت این موضوع نیازمند سنجش زیرساخت ها 
و بسترها از جنبه های مختلف از سوی نمایندگان 
مجلس و شــورای نگهبان است، خاطرنشان کرد: 
در شــهرهای بزرگ که تعداد کرسی های مجلس 
زیاد است اقتضای عدالت انتخاباتی، تناسبی بودن 
انتخابات است. اما اینکه آیا برای برگزاری انتخابات 
به صورت تناسبی، در یک حوزه انتخابیه شرایط و 
زیرســاخت های مناسب وجود دارد و این که آیا با 
توجه به پیچیدگی ماهیت انتخابات تناسبی، متولیان 
امر انتخابات، اعم از بخش اجرایی و نظارت، اشراف 
لازم را بــه این گونه انتخابات پیدا کرده اند و در این 
فرصــت باقیمانده، امکان آمــوزش کلیه مجریان 
و ناظران انتخابات وجــود دارد، بحث مجزایی را 

می طلبد.

معاون حقوقی رئیس جمهور مطرح کرد؛

انتخابات تناسبی؛ فرصت ها و چالش ها

شاکری عضو کمیسیون عمران مجلس:

طرح تفکیک وزارت راه و شهرسازی به زودی اعلام وصول خواهد شد

سعیدی نماینده مردم در مجلس؛

درحال حاضر نیاز کشور قناعت ملت 
نیست؛ درایت دولت است

سرویس سیاسی- معین الدین سعیدی درباره 
سخنان یک عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام مبنی 
بر عدم قناعت مردم در مســائل روزمره و اینکه مانند 
مردم ســایر کشورها به روزی یک یا 2 وعده خوردن 
غذا اکتفاء نمی کنند، گفت: اگر واقعا این گونه اســت 
کــه مردم چین یک یا 2 وعده در روز غذا می خورند، 
رئیس اتاق مشترک ایران و چین هم گفته آن ها 4 بار در 
روز غذا می خورند. وانگهی درحال حاضر موضوع ما 
قناعت ملت نیست، درایت دولت است که باید اتفاق 
بیفتد. یعنی بسیاری از شرایط معیشتی که مردم تجربه 
می کنند، به بی درایتی هایی که در حوزه اجرایی اتفاق 

می افتد، باز می گردد.
نماینــده چابهــار در مجلس شــورای با بیان 
این که معتقدم کسانی که اسم خودشان را اقتصاددان 
گذاشــته اند باید درباره مســائلی که مطرح می کنند 
ملاحظه داشته باشند، عنوان کرد: طعنه هایی که برخی 
به مردم می زنند واقعا اثر بسیار مخربی در روح و روان 
ملتی دارد که همواره با بزرگ منشــی، بسیاری از بی 

تدبیری های ما را بزرگوارانه تحمل کردند.
وی در خصوص اینکه مطرح می شــود چنین 
صحبت هایی در ســال منتهی بــه انتخابات باعث 
می شود مردم به صندوق های بی رغبتی کنند، عنوان 
کرد: من نمی خواهــم نیت خوانی کنم که افرادی که 
چنین صحبت هایی را مطرح می کنند، چه نیتی دارند. 
رهبری در ابتدای ســال در فرمایشات شان موضوع 
انتخابــات را موضوع اصلی مطــرح کردند، این ها 
پالس های بســیار جدی است که کسانی که صاحبان 
تریبون هستند و مسئولیتی دارند در صحبت های شان 

باید مورد ملاحظه قرار دهند.
سعیدی خاطرنشان کرد: از سوی دیگر در سالی 
قرار داریم که ســال مهار تورم است، آیا در سالی که 
چنین عنوانی را دارد، اگر مردم انتظار داشــته باشند 
قیمت کالاهای اساسی شان دچار یک شوک تورمی 
نشود، انتظار زیادی است؟ اینجا باید قناعت مردم را 

زیر سوال برد؟ یا به درایت خودمان شک کرد؟ 
این نماینده مجلس شــورای اســلامی عنوان 
کرد: بنده منتقد دولت قبلی هم بوده ام و به بســیاری 
از رویکردهای دولت قبل به شــدت نقد داشتم و در 
مقابل بسیاری از تصمیم گیری های غلط هم ایستاده ام 
اما چطور در دولت قبل به نوعی این آقایان منتقد بودند 
و آنجا همه چیز را گردن دولت وقت می انداختند اما 
در حال حاضر که دولت،  دولت همسو است، به سمت 
مردم فرافکنی می کنیم که مردم را مسئول این شرایط 
را بدانیم و عدم قناعت مردم را عامل اصلی مشکلات 
بدانیم؟ این ها به نظر من ناشــی از نگاه های سیاسی 
اســت. اگر نمی توانیم با رفتار، عملکرد و گفتارمان 

مرحمی بر دردهای ملت باشــیم، لااقل به زخم آن ها 
نمک نپاشیم. چه بسا در این زمینه سکوت کردن بهتر 
از اظهارنظر کردن باشد.وی با اشاره به این که در گذشته 
اظهاراتی مانند این را شنیده ایم و کاش افرادی که چنین 
چیزهای را مطرح می کنند خودشان و خانواده های شان 
یک مقداری بیشتر ملاحظه می کردند، بیان کرد: بعضا 
افرادی که ملت را دعوت به قناعت و مســائلی شبیه 
آن می کنند خودشــان و خانواده های آنها از ســفره 
بیت المــال چه ارتزاق هایی نکردنــد. این دوگانگی 
برای مردم قابل پذیرش نیســت. متاسفانه رویکردی 
را از صاحبان تریبون مشاهده می کنیم به جای این که 
پاســخگوی عملکرد خودمان باشیم با یک فرافکنی 
عجیب و گاهاً تهوع برانگیــز توپ را در زمین مردم 
می اندازیم که چرا مصرف مردم بالا است؟چرا مردم 
رعایت نمی کنند؟ چرا به وظاف شهروندی شان عمل 
نمی کنند؟ محروم شــهید مطهری جمله ای دارد که 
می گوید تفاوت ما با متفکرین کلاسیک این است که 
آن ها بر حقوق مردم تاکید می کنند و ما بر حدود مردم. 
این مــردم در عرصه های مختلف ثابت کرده اند پای 
کار کشور و نظام هستند و در سخت ترین آوردگاه ها 
بوده اند. در شــرایط جنگ، اتفاقات بعد از انقلاب و 
تحریم مشــاهده کرده ایم این مــردم صبر و نجابت 
بــه خرج داده اند و ایــن صبر و نجابت حمل بر چیز 
دیگری قرار دادن، بی انصافی محض است. وی ادامه 

داد: قبل از فرمایشات این چنینی که چرا مردم ما مثل 
مردم چین یک وعده نمی خورند، اول باید از خودمان 
و مسئولان بپرسیم خانواده های ما چه شرایطی دارند؟ 
فرزندان ما در کجاها تحصیل می کنند؟ امکانات ما از 
لحاظ دسترســی چیست؟ ما باید ابتدا یک سوزن به 
خودمان بزنیم و بعد یک جوالدوز به دیگران، کاش این 
توصیه های اینچنینی را به خودشان و خانواده های شان 
می کردند، بعد از مردم ایران می خواستند.ســعیدی 
تاکید کرد: وانگهی درســت اســت که هدف اصلی 
انقلاب اســتقرار عدالت، جامعــه اخلاقی و دینی و 
آزادی بوده است اما در کنار همه این ها رفاه و آرامش 
مردم هم جز اصولی بوده اســت. من معتقدم بسیاری 
از شــهدا برخلاف این که در حال حاضر می گویند 
می رفتند تا موی دختری بیرون نباشد، این گونه نبوده 
است اتفاقا شــهدا عمده دلیلی که رفتند برای ایجاد 
جامعه آرمانی اســلامی و رفــاه و آرامش برای مردم 
بوده اســت. متاسفانه مشاهده می کنیم حساسیت به 
مســائل حاشیه ای به مراتب بیشتر از مسائل معیشتی 
مردم، پدیده زباله گردی، تورم لجام گسیخته، کودکان 
کار و نظایر این موضوعات اســت؛ چراکه اصل، این 
موضوع است. امروز حساسیت ها کمتر شده است و 
فرمایشــات این چنینی به نظر من مردم را عصبانی تر 
می کند. عزیــزان اگر نمی توانند مرحمی بر دردهای 

مردم باشند، لااقل نمک بر زخم مردم نپاشند.

نماینده چابهار در مجلس شورای اسلامی گفت: درحال حاضر موضوع ما قناعت ملت نیست، درایت دولت است که باید اتفاق بیفتد. یعنی 
بسیاری از شرایط معیشتی که مردم تجربه می کنند، به بی درایتی هایی که در حوزه اجرایی اتفاق می افتد، باز می گردد.

 متاســفانه مشاهده می کنیم حساســیت به مسائل حاشــیه ای به مراتب بیشتر از 
مســائل معیشتی مردم، پدیده زباله گردی، تورم لجام گسیخته، کودکان کار و نظایر 
این موضوعات اســت؛ چراکه اصل، این موضوع اســت. امروز حساســیت ها کمتر 
شــده است و فرمایشــات این چنینی به نظر من مردم را عصبانی تر می کند. عزیزان 
اگــر نمی توانند مرحمی بر دردهای مردم باشــند، لااقل نمک بر زخم مردم نپاشــند.

ســرویس سیاســی- رئیس 
کمیســیون امــور داخلی کشــور و 
شــورا های مجلس گفت: شــفافیت 
صورت های مالی شرکت های دولتی 
باعث افزایش کارآمدی آن ها می شوند.

رئیس  جــوکار  محمدصالــح 
کمیســیون امــور داخلی کشــور و 
شــورا های مجلس شــورای اسلامی 
دربــاره تاثیــر انتشــار چند ســاله 
صورت های مالی شرکت های دولتی 
بر ایجاد شــفافیت و کارآمدی در این 
شرکت ها گفت: دستگاه های نظارتی و 
دستگاه های متولی باید موضوع شفافیت در شرکت های دولتی را جدی بگیرند. 
اگر این موضوع توسط آن ها جدی گرفته شود انتشار صورت های مالی شرکت های 

دولتی هم تاثیرگذاری خودش را خواهد داشت.
وی اظهار کرد: لازمه سودده بودن شرکت های دولتی این است که تراز مالی 
این شرکت ها برای مردم و دستگاه ها شفاف و روشن باشد. تراز مالی و صورت های 
مالی در اختیار دستگاه های نظارتی هم باید قرار بگیرد، به همین دلیل مجلس به این 
موضوع ورود کرد و در یکی دو سال گذشته صورت های مالی شرکت های دولتی 
منتشر شد. نماینده مردم یزد در مجلس ادامه داد: دولت منابع و نیروی انسانی خود 
را که جزو بزرگترین سرمایه هایش محسوب می شود را در اختیار این شرکت ها قرار 
می دهد تا بعد از مدتی به سوددهی برسند و مشکلی اساسی از کشور را حل کنند.

جوکار بیان کرد: اگر قرار باشد شرکت های دولتی مشکلات را حل نکنند و 
بدهی هم ایجاد کنند و منابع دولت را هم هدر بدهند، دیگر وجود این شرکت ها 
ارزشــی ندارد. یکی از نتایج انتشار صورت های مالی شرکت های دولتی در چند 
سال گذشته این بود که شرکت های زیان ده مشخص شدند و اقدامات لازم صورت 

گرفته تا آن ها منحل و یا در شرکت های سودده ادغام شوند.
وی در ادامه توضیح داد: برخی از شرکت ها با استفاده از رانت، فساد و باند بازی 
است که به سوددهی رسیده اند که با شفافیت در شرکت های دولتی این موضوع نیز 
مشخص می شود.رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شورا های مجلس تصریح 
کرد: محرمانگی در شرکت های دولتی باعث می شود که مجموعه ها دچار مشکل 
شــوند، اما وقتی صورت های مالی آن ها شفاف شود باعث می شود که تمام مردم 
و مسئولان بدانند که در این شرکت ها چه می گذرد و با انتقاداتی که به آن ها وارد 

می کنند باعث افزایش کارآمدی آن ها می شوند.
جوکار بیان کرد: وقتی درآمدها، سود و زیان شرکت های دولتی شفاف شود 
باعث می شود که دولت دید شفافی برای تصمیم گیری درباره فعالیت یا عدم فعالیت 
آن ها داشــته باشد، علاوه بر این با شفافیت انتشار دارایی های شرکت های دولتی 
اســت که دولت می تواند اطلاعات کافی را در اختیار بگیرد که چه میزان دارایی 

دارد و بر اساس آن ها برنامه ریزی لازم برای اداره امور مملکت را خواهد داشت.
شرکت های دولتی با در اختیار داشتن حجم زیادی از دارایی های کشور نقش 
مهم و موثری در حوزه اقتصادی دارند و مطابق قانون بودجه ۱4۰2، بودجه آن ها 
حدود 6۰ درصد بودجه کل کشور را تشکیل می دهد. تأثیر فعالیت این شرکت ها 
بر متغیر های کلان اقتصادی از جمله تولید، اشــتغال، ســطح عمومی قیمت ها و 
ســرمایه گذاری و نیز اجرا و تحقق برنامه های اقتصادی و توسعه ای دولت، بسیار 
چشمگیر و گسترده است تا جایی که حجم سرمایه گذاری آن ها در سال جاری 56۷ 
هزار میلیارد تومان یعنی دو برابر بودجه عمرانی کشور پیش بینی شده است که صرفا 

کمتر از ۸ درصد آن از محل بودجه عمومی دولت تامین می شود.

ســرویس سیاسی -یک عضو 
هیأت رئیسه کمیســیون بهداشت و 
درمــان گفت: اگر راه چــاره ای برای 
کمبود دارو اندیشــیده نشود، ممکن 
است به یک بحران اجتماعی، سیاسی، 
اقتصادی، بهداشــتی و درمانی تبدیل 

شود.
محمدعلــی بندپی دربــاره این 
که برخی می گویند تعــداد داروهای 
کمیــاب به بیش از 2۰۰ قلم رســیده 
اســت، گفت: هفته پیش در جلسه ای 
که در این خصوص تشکیل شد، وزیر 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و معاونین شان، وزیر بهداشت و درمان و معاونین شان، 
رئیس سازمان برنامه و بودجه، نماینده و معاون بانک مرکزی، مرکز پژوهش های 
مجلس، دیوان محاسبات، سازمان بازرسی و همین طور همکاران وزارت اطلاعات 
و اطلاعات سپاه حضور داشتند و همه اذعان داشتند اگر راه چاره ای اندیشیده نشود، 
ممکن اســت این مســاله به یک بحران اجتماعی، سیاسی، اقتصادی، بهداشتی و 
درمانی تبدیل شود.این عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی 
ادامه داد: یک بحث این بود که بیمارستان های ما بخش عمده طلب های شان را از 
ســازمان تامین اجتماعی دریافت نکرده بودند، سازمان تامین اجتماعی هم اعلام 
می کند چند ده برابر بدهکاری هایم از دولت طلب دارم و باید دولت طلب های من 
را بدهد. این که کدام وزارتخانه مقصر است؟ وزارت بهداشت، اقتصاد، رفاه و تامین 
اجتماعی، ســازمان های بیمه گر، بانک مرکزی و یا سازمان برنامه و بودجه ممکن 
اســت برای ما مهم باشــد اما برای مردم مهم نیست؛ مردم دارو های خودشان را به 
اندازه کافی می خواهند.وی ادامه داد: در بازدید هفته پیش در یکی از بیمارستان های 
شهرمان در اورژانس مشاهده کردم بچه ای بستری شده است، گفتم چه اتفاقی افتاده 
است؟ گفت تب کردم و استفراغ می کنم، گفتم با چه کسی آمدی؟ گفت با پدرم 
آمده ام. گفتم پدرت کجاست؟ گفت پدرم رفته دارو بگیرد، ببینید در بخش اورژانس 
در  طول 44 سال گذشته حتی در زمان جنگ ما چنین شرایطی را نداشتیم، یک بچه 
یا بیماری را همراهان به بیمارستان بیاورند و تحویل دهند بعد تازه خودشان در آن 
باران دنبال دارو از این داروخانه به آن داروخانه بروند و این آغاز یک بحران بسیار 
جدی است. وی افزود: ما متاسفانه چو فردا شود فکر فردا کنیم، من همیشه می گویم 
پیشگیری تنها در بهداشت و درمان نیست که مقدم بر درمان باید باشد. در همه جا، 
در بحران های اجتماعی و سیاسی و در همه جا پیشگیری مقدم بر درمان است. در 
آن جلسه ماحصل این شد که روز شنبه ) ۳ تیر(  ۳ هزار میلیارد تومان از بدهی تقریباً 
۹ هزار میلیارد تومانی تامین اجتماعی به بیمارستان های وزارت بهداشت و عمدتاً 
مطالبات بیمارستان ها پرداخت شود که آنها بتوانند مطالبات شرکت های تولیدکننده 
و تامین کننده دارو را پرداخت کنند. خوشبختانه یک بخش عمده اش پرداخت شد 
و بخش دیگری را گفته اند در ماه جدید پرداخت می شــود محسنی بندپی با بیان 
این که اگر تنها دلیل عدم وجود یا کمبود داروی بیماران، بدهکاری بیمارستان ها به 
شرکت های دارویی باشد باید مرتفع شود، اظهار داشت: اما اصل قضیه این نیست. 
یک بخش عمده مساله، عدم تولید دارو به اندازه کافی است، به خاطر اینکه قیمت 
تمام شده داروها بیش از آن چیزی است که برایش قیمت دستوری می گذارند. مثل 
یک مجموعه است که وقتی اتفاق ناگواری بیفتد پشتش اتفاقات بد هم می افتد. وقتی 
دارو نرخ تمام شده ا ش قیمت نمی گیرد خود به خود یا تولید نمی شود یا اگر تولید 
شود احتکار می شود اگر احتکار نشود قاچاق می شود. مجموعه کارهایی که اتفاق 
می افتد مانند مثال خشت اول چون نهد معمار کج است این موضوع را کمیسیون به 

طور جدی در دستور کار دارد و ان شاالله بتوانیم پیگیری جدی کنیم.

جوکار رئیس کمیسیون امور داخلی کشور مطرح کرد؛

شفافیت عملکرد مدیران شرکت های 
دولتی با شفافیت صورت های مالی

بندپی عضو هیأت رئیسه کمیسیون بهداشت:

مشکل دارو حل نشود، به یک بحران 
تبدیل می شود

سرویس سیاسی-عضو کمیسیون عمران مجلس از اعلام وصول طرح تفکیک 
وزارت راه و شهرسازی در صحن علنی طی روزهای آینده خبر داد.

اقبال شاکری عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی، در پاسخ به سوالی 
درباره سرنوشت طرح تفکیک وزارت راه و شهرسازی که از یکسال قبل مطرح شده 
بود، گفت: با مشکلاتی که طی سال های گذشته حوزه های ماموریتی وزارت راه و 
شهرسازی داشتیم، این مساله از مدت ها قبل در کمیسیون عمران مطرح شده بود و بعد 
از بحث و بررسی های فراوان در نهایت اواخر تابستان سال گذشته به صورت عادی از 
کمیسیون عمران به هیات رئیسه مجلس تقدیم شد. وی ادامه داد: موضوع رانش زمین، 
فرونشست زمین، حاشیه نشینی، طرح های تفصیلی و طرح های جامع برمی گردد به 
وزارت مسکن که واقعاً در میان ماموریت های متعدد این وزارتخانه گم شده است. 

نماینده مردم تهران در مجلس افزود: این ها موضوعاتی هســتند که در حوزه 
مسکن قرار دارد اما اصلًا دیده نمی شوند و زیر سایه سنگین حوزه حمل و نقل قرار 
گرفته اند و تمرکز اصلی وزارتخانه بر حوزه حمل و نقل قرار گرفته است و راه این 
مسئله این است که وزارتخانه تفکیک شود. انتظار داریم که با انجام این تفکیک شاهد 
چابکی در رسیدگی به دو حوزه مسکن و حمل و نقل باشیم. شاکری گفت: با توجه 
به پیگیری های کمیسیون عمران مجلس در مورد توسعه زیرساخت های حمل و نقل 
و احداث مسکن بر اساس قانون جهش تولید مسکن مجددا با هدف بهبود شرایط 
راه و مســکن، طرح تفکیک وزارت راه و شهرســازی به دو وزارت خانه  »مسکن و 
شهرسازی« و »راه و ترابری یا حمل و نقل« ظرف روزهای آینده در صحن مجلس 

اعلام وصول خواهد شد.
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